

《马云：我最大的错误就是创立了阿里巴巴》

导读:2016年6月20日，阿里巴巴总裁马云在第二十届圣彼得堡国际经济论坛上说，他最大的错误就是创立了阿里巴巴。



On June 20, 2016, CEO of Alibaba Jack Ma said at the 20th St. Petersburg International Economic Forum that his biggest mistake was that he made Alibaba.

2016年6月20日，阿里巴巴总裁马云在第二十届圣彼得堡国际经济论坛上说，他最大的错误就是创立了阿里巴巴。

"My biggest mistake was that I made Alibaba. I never thought this thing would change my life. I was just trying to run a small business, and it grew that big, it brought about that much responsibility and brought about so much trouble."

"我最大的错误就是创立了阿里巴巴。我从未想过这件事会改变我的生活。我只是想经营一家小生意，但它长得那么大，它带来了那么多责任，带来了那么多麻烦。"

Jack Ma said if there was a next life, he would never do a business as big as Alibaba, "I want to be my own self, and I want to enjoy my life."

马云说如果来世还有下一世，他绝不会做像阿里巴巴这么大的生意，"我想做我自己，我想享受生活。"

[illegible]

????????????????????????????????????

[illegible]